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ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’

Παρασκευή 9 Σεπτεµβρίου 2022



Αθήνα, σήµερα στις 9 Σεπτεµβρίου 2022, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνε- δριάσει υπό
την προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ
ΒΙΤΣΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 8-9-2022
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΠΒ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
8 Σεπτεµβρίου 2022, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου

Πολιτισµού και Αθλητισµού, του Μουσείου Κυκλαδικής Τέχνης
της Αθήνας, του Μητροπολιτικού Μουσείου Τέχνης της Νέας
Υόρκης και του Ινστιτούτου Αρχαίου Ελληνικού Πολιτισµού του
Ντελαγουέρ, σχετικά µε την επιστροφή στην Ελλάδα ιδιωτικής
συλλογής εκατόν εξήντα µίας (161) αρχαιοτήτων του Κυκλαδικού
Πολιτισµού, ευρισκόµενης στη Νέα Υόρκη και την έκθεση αυτής
στο Μητροπολιτικό Μουσείο Τέχνης της Νέας Υόρκης».)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Ραλλία Χρηστίδου, Βουλευτή Β3’ Νοτίου Τοµέα Αθηνών, τα
ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’

Παρασκευή 9 Σεπτεµβρίου 2022



Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

19304 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19305



19306 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19307



19308 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19309



19310 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19311



19312 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19313



19314 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19315



19316 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19317



19318 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19319



19320 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19321



19322 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19323



19324 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19325



19326 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19327



19328 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19329



19330 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19331



19332 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19333



19334 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19335



19336 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19337



19338 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19339



19340 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19341



19342 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΓ’ - 9 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2022 19343



19344 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Προτού προχωρήσουµε στη συζήτηση του προγραµµατισµέ-
νου για σήµερα δελτίου επίκαιρων ερωτήσεων, επιτρέψτε µου
πρώτα να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων
της Δευτέρας 12 Σεπτεµβρίου 2022.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και άρθρο 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού
της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 958/29-8-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βασιλείου -
Πέτρου Σπανάκη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων,
µε θέµα: «Δηµιουργία Παρατηρητηρίου Τιµών για τη σχολική
τσάντα και τα σχολικά είδη για την πληρέστερη ενηµέρωση γο-
νέων και κηδεµόνων».

2. Η µε αριθµό 963/2-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Ιωάννη Αµανατίδη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Ανάγκη
ένταξης του Γενικού Νοσοκοµείου «Άγιος Παύλος» σε αναπτυ-
ξιακά προγράµµατα ώστε να αναπτυχθούν νέες κλινικές και τµή-
µατα µε στόχο να καλυφθούν αξιόπιστα οι υγειονοµικές ανάγκες
του πληθυσµού της ευρύτερης περιοχής». 

3. Η µε αριθµό 960/1-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµητρίου Κων-
σταντόπουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε
θέµα: «Εξελίξεις για τα αντισταθµιστικά οφέλη από τη χρήση των
υδάτων των ποταµών Μόρνου και Ευήνου». 

4. Η µε αριθµό 972/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Για την ανάκληση απόλυσης εκπαιδευτικού, νέας µητέ-
ρας, στο ιδιωτικό σχολείο «Κωστέας - Γείτονας»». 

5. Η µε αριθµό 979/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα: «Έξαρση εργατικών δυστυχηµάτων και αποσιώπηση των
επαγγελµατικών ασθενειών φέρει η αντεργατική πολιτική της Κυ-
βέρνησης». 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και άρθρο 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού
της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 959/31-8-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μεσσηνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπουλου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα:
«Αύξηση διαθέσιµων πιστώσεων, για ένταξη στο Πρόγραµµα
Νέων Αγροτών». 

2. Η µε αριθµό 964/2-9-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Λάρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Άννας
Βαγενά προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Σε κατάσταση επισφάλειας βρίσκονται το Γενικό Αρχείο
του Κράτους στη Λάρισα, καθώς και οι Υπηρεσίες των Γενικών
Αρχείων του Κράτους στο σύνολό τους και η λειτουργία τους
διακυβεύεται».

3. Η µε αριθµό 961/1-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Αδι-
καιολόγητη εξαίρεση περιοχών που έχουν κηρυχθεί σε κατά-
σταση έκτακτης ανάγκης από την υπουργική απόφαση (Υ.Α.) για
ειδική µοριοδότηση υποψήφιων των πανελλαδικών εξετάσεων».

4. Η µε αριθµό 973/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Για τα οξυµµένα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι φοι-
τητές και αφορούν τη φοιτητική στέγη».

5. Η µε αριθµό 969/2-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βασιλείου Διγαλάκη προς την
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Ανάγκη διαφο-
ρετικής αντιµετώπισης των υφιστάµενων εξαθέσιων σχολείων

της υπαίθρου ως προς τις λειτουργικές µεταβολές».
6. Η µε αριθµό 965/2-9-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού

Πέλλας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώ-
ρας Τζάκρη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, µε θέµα: «Διαχείριση συµπύρηνου ροδάκινου εσοδείας
2022». 

7. Η µε αριθµό 962/1-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα: «Επιβεβληµένη η έκδοση του Κανονισµού Φορτοεκφορτω-
τικών Εργασιών Λιµένος και Ξηράς». 

8. Η µε αριθµό 974/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-
κόλαου Παπαναστάση προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Για
τη µη ανάπτυξη της Μονάδας Έγκαιρης Παρέµβασης στην Ψύ-
χωση στο Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο Ιωάννινων από τη ΜΚΟ
ΕΠΡΟΨΥΗ». 

9. Η µε αριθµό 966/2-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασι-
λείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, µε θέµα: «Το καθεστώς των ελεύθερων τιµών συνιστά
αθέµιτη εµπορική πρακτική σύµφωνα µε νόµο της Κυβέρνησής
σας». 

10. Η µε αριθµό 976/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Νέα πα-
ράκαµψη Ηρακλείου, κόµβοι, νέα χάραξη έως Κοκκίνη Χάνι».

11. Η µε αριθµό 975/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λε-
ωνίδα Στολτίδη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υπο-
θέσεων, µε θέµα: «Για τα σοβαρά προβλήµατα των εργαζοµένων
στην οινοποιία «ΜΑΛΑΜΑΤΙΝΑ»». 

12. Η µε αριθµό 967/2-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου (Αλέκου) Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Υπο-
δοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Αναίτια κωλυσιεργία στην έγ-
κριση της Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας (ΣΣΕ) των εργαζο-
µένων του ΟΑΣΘ. Προφανής προσπάθεια απαξίωσης του Οργα-
νισµού από την Κυβέρνηση». 

13. Η µε αριθµό 978/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Για την
πλήρη στήριξη των µηλοπαραγωγών του Δήµου Αγιάς Λάρισας». 

14. Η µε αριθµό 968/2-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικο-
λάου Φίλη προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Σκοπεύει να συµµορφωθεί το Υπουργείο Παιδείας µε την
απόφαση της Αρχής Προστασίας Δεδοµένων Προσωπικού Χα-
ρακτήρα για την απαλλαγή από το µάθηµα των Θρησκευτικών,
προκειµένου να αποφευχθεί νέα διεθνής καταδίκη και διασυρµός
της χώρας για παραβίαση ανθρωπίνων δικαιωµάτων;».

15. Η µε αριθµό 980/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, µε θέµα: «Αποζηµίωση των αµπελοκαλλιεργητών του
Νοµού Ηρακλείου για τις καταστροφές από τις βροχοπτώσεις». 

16. Η µε αριθµό 970/5-9-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Σωκράτη Φάµελλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Υποθέσεων, µε θέµα: «Στη «ΜΑΛΑΜΑΤΙΝΑ» οι εργαζόµενοι βιώ-
νουν τον οδοστρωτήρα Μητσοτάκη µε απολύσεις, εργοδοτική
αυθαιρεσία και ΜΑΤ». 

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 6026/24-6-2022 ερώτηση του Βουλευτή Α’ Ανα-
τολικής Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλάχου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Οικονοµική ενίσχυση
για αποκατάσταση ζηµιών Αγίου Βλασίου Αχαρνών».

2. Η µε αριθµό 6624/22-7-2022 ερώτηση της Βουλευτού Ιωάν-
νινων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μερόπης
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Τζούφη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Μη καταβολή αµοι-
βών απασχολούµενων στα εµβολιαστικά κέντρα».

3. Η µε αριθµό 6745/281/29-7-2022 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλα-
γής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
µε θέµα: «Σκανδαλώδη απευθείας ανάθεση εργοστασιακής συν-
τήρησης και υποστήριξης µεταφορικών αεροσκαφών C-130 από
την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία (ΕΑΒ)».

4. Η µε αριθµό 6803/3-8-2022 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Να
δοθεί ξανά η δυνατότητα ρύθµισης αποπληρωµής οφειλών δα-
νείων που χορηγήθηκαν από ιδία κεφάλαια του Οργανισµού Ερ-
γατικής Κατοικίας (ΟΕΚ)».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε τώρα στο προ-
γραµµατισµένο για σήµερα δελτίο επικαίρων ερωτήσεων.

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και
Κοινοβουλευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα για τα εξής: 

«Με την παρούσα ενηµερώνουµε, σχετικά µε τη συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου την Παρασκευή 9 Σεπτεµβρίου 2022, ότι η υπ’ αριθµόν 6212/
245/4-7-2022 ερώτηση κατ’ άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κανο-
νισµού της Βουλής θα απαντηθεί από την Υφυπουργό Τουρισµού
κ. Σοφία Ζαχαράκη. Οπότε παρακαλούµε, όπως προβείτε στις
δέουσες ενέργειες, προκειµένου να ενηµερωθούν τόσο ο Προ-
εδρεύων στη διαδικασία όσο και ο ερωτών Βουλευτής».

Θα συζητηθεί, λοιπόν, η πρώτη µε αριθµό 6212/245/4-7-2022
ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων του κύκλου των ανα-
φορών και ερωτήσεων του Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών
του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη προς τον Υπουργό Τουρι-
σµού, µε θέµα: «Άκυρες µελέτες, άγνωστα έργα προϋπολογι-
σµού 2.700.000 ευρώ και αναθέσεις σε άγνωστους και ανοµο-
λόγητους µελετητές στο ναυάγιο Ζακύνθου».

Κύριε Αρσένη, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε την ερώ-
τηση.

ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Να υπενθυµίσω βέβαια ότι αυτή είναι µια ερώτηση γραπτή µε

αίτηση εγγράφων της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΜέΡΑ25.
Εγώ καλούµαι εδώ πέρα να την παρουσιάσω γιατί έµεινε ανα-
πάντητη. Και φέρνουµε εδώ πέρα στη Βουλή ως ΜέΡΑ25 τον
Υπουργό, και εκ µέρους του την Υφυπουργό, για να µας απαν-
τήσει αυτό που δεν δέχθηκαν να µας απαντήσουν γραπτά.

Και, κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν και αιτήσεις δύο εγγράφων,
που σας παρακαλώ, επειδή υπάρχει δυστυχώς -όχι από την κ.
Ζαχαράκη αλλά από άλλους συναδέλφους- κακή εµπειρία να µη
φέρνουν τις αιτήσεις εγγράφων, παρακαλώ να πιστοποιήσετε ότι
θα παραδοθούν στο Προεδρείο µέχρι το τέλος της συζήτησης.

Θα διαβάσω την ερώτηση, η οποία είναι επίκαιρη, γιατί είδαµε
σε δηµοσιεύµατα -που επιβεβαιώθηκαν από την ποινική δίωξη
εναντίον διαρροής υποκλοπών από την ΕΥΠ- ξαφνικά να βγαίνει
ένα θέµα για τη Ζάκυνθο, να εµφανίζονται κάποιες σελίδες από
τις υποκλοπές που αφορούσαν δύο στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, να θά-
βονται από την Κυβέρνηση, µετά να αναδεικνύονται ως αντίποινα
σε όλο το ζήτηµα το σκάνδαλο των υποκλοπών και ότι προσπά-
θησε η Κυβέρνηση να βρει αντίβαρο. Και να υπάρχουν πλέον
πληροφορίες ότι οι υπόλοιπες σελίδες των υποκλοπών -που δεν
αφορά αυτές τις εννέα που βγήκαν στο φως της δηµοσιότητας-
είναι σε διαδικασία καταστροφής. Θα θέλαµε να µας επιβεβαι-
ώσετε και να µας πείτε αν το σύνολο των υποκλοπών -που δεν
αφορούσαν µόνο τα δύο στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά αφορούσαν
κυρίως τη σύσταση εγκληµατικής οργάνωσης για την παράνοµη
αγοραπωλησία του ναυαγίου της Ζακύνθου και του 15% της Ζα-
κύνθου- οι σελίδες αυτές, είναι υπό καταστροφή και αυτές, κυρία
Ζαχαράκη; 

Προχωράω στην ανάγνωση της αναπάντητης ερώτησης. Στις
23-5-2022 ο κ. Τσίπηρας στον τηλεοπτικό σταθµό «IONIAN CHAN-
NEL», µέλος της συσταθείσας από το Υπουργείο Τουρισµού, Επι-
τροπής Αξιοποίησης του ναυαγίου Ζακύνθου, ανακοίνωσε ότι
στην τελευταία συνεδρίαση της επιτροπής λήφθηκε απόφαση για
δαπάνες έργων και παρεµβάσεων ύψους 2.700.000 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ, για τη συντήρηση του ναυαγισµένου πλοίου, την ανά-

θεση σε συγκεκριµένους µελετητές, όπως και την περίφραξη και
στο πάνω µέρος και στο κάτω και στη δηµιουργία καλντεριµιών,
όπου θα πηγαίνουν από το ένα σηµείο θέσης στο άλλο. Αυτά
εκτελούνται πάρα πολύ γρήγορα.

Στον ίδιο σταθµό λίγες µέρες µετά ο Υπουργός Τουρισµού
είπε: Έχει βρεθεί χρηµατοδότηση. Ευχαριστώ πολύ τον Υπουργό
και τον Πρωθυπουργό που διέθεσαν αυτά τα ποσά. Εξαρτάται
από την επιτροπή. Τους περιµένουµε». Όµως στις 23-5-2022 στο
κεντρικό δελτίο ειδήσεων του «IONIAN CHANNEL» πάλι έχουµε
τον κ. Λέκκα τον πρόεδρο του ΟΑΣΠ, δηλαδή του Οργανισµού
Αντισεισµικής Προστασίας, να αναφέρει τα εξής: «Εκείνο το
οποίο διαπιστώνεται το τελευταίο χρονικό διάστηµα είναι ότι γί-
νονται κάποιες ενέργειες χωρίς να ληφθεί υπ’ όψιν η δική µας
άποψη». Και αναφέρεται στην άποψη τη δική του και άλλων δε-
κάδων επιστηµόνων που αυτή τη στιγµή εκτελούν ένα µεγάλο
πρόγραµµα της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων, όπως λέει ο κ. Λέκ-
κας, µε σκοπό τη µείωση αυτού του κινδύνου, δηλαδή, του κα-
τολισθητικού κινδύνου και στο ναυάγιο και σε άλλες περιοχές.
Κατολίσθηση είχαµε τώρα, κύριε Πρόεδρε. 

«Με έκπληξη ακούω ότι ανατίθενται µελέτες και ανατίθενται
έργα χωρίς καν να ενηµερωθούµε. Σας πληροφορώ ότι έργα και
µελέτες, όποιες και αν γίνουν, µε βάση τις εξελισσόµενες διαδι-
κασίες της κλιµατικής κρίσης θα είναι άκυρες. Και πραγµατικά
το ακούω αυτό µε έκπληξη. Και το ακούω µε έκπληξη γιατί εδώ
και οκτώ χρόνια ασχολούµαι µε το ναυάγιο και ανατίθενται µελέ-
τες σε ανώνυµους µελετητές οι οποίοι δεν έχουν την εµπειρία,
δεν έχουν τα νέα στοιχεία που επιβάλλει η κλιµατική κρίση και
επιβάλλουν τα νέα φαινόµενα τα οποία εξελίσσονται. Λυπάµαι
πραγµατικά». Και σηµειώνει ο κ. Λέκκας ότι εξελίσσεται εδώ και
τρία χρόνια το πρόγραµµα «ΛΑΕΡΤΗΣ» περί αυτών των έργων. 

Την επόµενη µέρα στο Δηµοτικό Συµβούλιο Ζακύνθου ακού-
στηκαν και γράφτηκαν στα τοπικά µέσα ότι τα µέλη της επιτρο-
πής -είναι από το δηµοσίευµα αυτό που διαβάζω, Αντρέας
Μαρινάκης και Γιώργος Μοθωναίος- εξήγησαν ότι το Υπουργείο
Τουρισµού µέσω της επιτροπής κάνει τα έργα και έχει την νοµική
ευθύνη. Δηλαδή ο Υπουργός Τουρισµού δηλώνει προφανώς ότι
έχει εξασφαλίσει χρηµατοδότηση και περιµένει την επιτροπή και
τα µέλη της. Τα µέλη της δηλώνουν ότι τα έργα και οι µελέτες
γίνονται από το Υπουργείο. Ο Υπουργός µάς λέει ότι περιµένει
την επιτροπή. Τα µέλη της επιτροπής µας λένε ότι το Υπουργείο
κάνει τα έργα και ότι έχουν ήδη αναθέσει τις µελέτες και µάλιστα
σε ποσό 2,7 εκατοµµυρίων ευρώ, ενώ πρόεδρος του ΟΑΣΠ αµ-
φιβάλλει για την επάρκεια και την ποιότητα των µελετών και των
προγραµµατισµένων έργων. 

Γι’ αυτό κάνουµε τις απλές ερωτήσεις, κυρία Υπουργέ: Ποιος
φορέας κάνει τις αναθέσεις έργων και µελετών, η επιτροπή που
συστάθηκε από το Υπουργείο σας ή το ίδιο το Υπουργείο σας;
Έχουν ανατεθεί έργα και µελέτες από το Υπουργείο Τουρισµού
ή από την Επιτροπή Πρότυπης Τουριστικής Αξιοποίησης και
Προστασίας του ναυαγίου Ζακύνθου και στο ποσό των 2,7 εκα-
τοµµυρίων ευρώ που έχει εξασφαλιστεί; Τι αφορούν; Ποιος είναι
ο προϋπολογισµός τους; Τι απαντάτε στον Πρόεδρο του ΟΑΣΠ
που ασχολείται επί σειρά ετών µε το θέµα και λέει ότι έχουν ανα-
τεθεί έργα και µελέτες σε ανώνυµους µελετητές, οι οποίοι δεν
έχουν την εµπειρία και ότι τα έργα που επιβάλλει η κλιµατική
κρίση και επιβάλλουν τα νέα φαινόµενα τα οποία εξελίσσονται
θα καταστήσουν τα έργα των µελετών αυτών άκυρα; 

Και ζητάµε τα δύο έγγραφα, τα πρακτικά της Επιτροπής Ναυα-
γίου που αφορούν τις αποφάσεις, τις γνωµοδοτήσεις για την
ανάθεση έργων και µελετών υπογεγραµµένα από όλα τα µέλη
της επιτροπής και την πρόεδρο, την οποία βέβαια αλλάξατε µετά
την πρόσφατη τροπολογία σας µετά από επτά µήνες, χωρίς να
εξηγήσετε γιατί. Τί δεν ήθελε να υπογράψει; Και επίσης τις απο-
φάσεις των αναθέσεων έργων και µελετών της επιτροπής ή του
Υπουργείου σε συγκεκριµένες εταιρείες και µελετητικά γραφεία
µαζί µε τις εντάξεις έργων και µελετών που αυτή τη στιγµή υλο-
ποιούνται από το ευρωπαϊκό πρόγραµµα «ΛΑΕΡΤΗΣ» στη Ζά-
κυνθο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κυρία Υφυπουργέ, έχετε

τον λόγο. Σας παρακαλώ να συµπεριλάβετε στην απάντησή σας
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το αν θα καταθέσετε τα δύο έγγραφα.
ΣΟΦΙΑ ΖΑΧΑΡΑΚΗ (Υφυπουργός Τουρισµού): Εδώ έχω και

την πρόσκληση και τις αναθέσεις.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Άρα θα τα καταθέσετε.

Ευχαριστώ πολύ. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΖΑΧΑΡΑΚΗ (Υφυπουργός Τουρισµού): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε, για την ερώτηση. 
Δυστυχώς ο Υπουργός βρίσκεται σε κλιµάκιο λόγω της Διε-

θνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης. Παρίσταµαι, λοιπόν εγώ, αλλά
µε απαντήσεις ως προς τις ερωτήσεις σας, κύριε Αρσένη. Είναι
ένα κρίσιµο ζήτηµα. Δεν θα αξιοποιήσω την ευκαιρία να κάνω, αν
θέλετε, κοµµατική αξιοποίηση αυτού που αναφέρατε. Μιλάµε για
µία πρότερη κατάσταση, µια άλλη κυβέρνηση για αυτό το οποίο
είπατε πριν. Και σίγουρα είναι ένα θέµα το οποίο αν τώρα αρχίσω
και αναλύω, θα φύγουµε από την ουσία. Και εγώ δεν θέλω να
φύγω από την ουσία, κύριε Αρσένη. 

Το ζήτηµα είναι το ναυάγιο, η εικόνα της χώρας αλλά και η
προστασία ούτως ή άλλως των ταξιδιωτών και των πολιτών που
βρίσκονται στη Ζάκυνθο, ένα νησί που αποτελεί ένα διαµάντι και
µια διαφήµιση για τη χώρα. Εγώ, λοιπόν, θα µείνω σήµερα στα
στοιχεία µε απαντήσεις σε ερωτήσεις που είτε παρέλκουν και θα
εξηγήσω το γιατί είτε πρέπει να απαντηθούν γιατί µας παρακο-
λουθούν και οι Έλληνες πολίτες.

Το ζήτηµα, λοιπόν, της προστασίας του ναυαγίου είναι ένα
χρόνιο ζήτηµα. Αναφερόµαστε σ’ αυτό εδώ και χρόνια. Όµως, τη
σηµασία του υπογραµµίζουν συµβάντα, περιστατικά όπως ο σει-
σµός των 5,4 Ρίχτερ των προηγούµενων ηµερών σε µια, ούτως ή
άλλως, σεισµογενή περιοχή. Ευτυχώς η κατάπτωση βράχων
έγινε σε σηµείο µακριά από το ίδιο το ναυάγιο και δεν είχαµε θέ-
µατα ούτε για το ναυάγιο αλλά ούτε και για τους επισκέπτες. 

Όµως, στην πολιτική και στη ζωή οφείλουµε να προλαβαί-
νουµε, παρά να «θεραπεύουµε» από κάτι το οποίο σίγουρα θα
µας πληγώσει όλους. Υπάρχει, λοιπόν, µια ανάγκη -η οποία κα-
θίσταται σίγουρα σαφής- σε όλους για δύο πολύ βασικά σηµεία,
για την πλήρη προστασία των επισκεπτών του ναυαγίου αλλά και
για τη φροντίδα και τη συντήρηση του ίδιου του ναυαγίου. Δεν
θα αναφερθώ σε επιµέρους ζητήµατα που δυνητικά θα µπορού-
σαν να υπάρξουν αν δεν κάναµε κάτι, όµως πρέπει να έχουµε στο
µυαλό µας την αξία της µοναδικής οµορφιάς του ναυαγίου για
τον ελληνικό τουρισµό, τη φιλοξενία και την εικόνα της χώρας,
αυτό που είπα πριν, µια δεύτερη Ακρόπολη, αν θέλετε, ένας δεύ-
τερος ναός τον οποίον επισκέπτονται και θέλουν να επισκεφθούν
άνθρωποι απ’ όλον τον κόσµο. 

Ως εκ τούτου, λοιπόν -αυτό το λέω για να είµαστε πολύ προσε-
κτικοί σ’ αυτά που λέµε- στην αδιαφορία του παρελθόντος η Κυ-
βέρνηση αυτή απάντησε µε πράξεις. Ποιες είναι αυτές οι πράξεις;
Φέραµε ρύθµιση µε τον ν.4875 το 2021 για τη σύσταση Επιτροπής
Τουριστικής Αξιοποίησης και Προστασίας του ναυαγίου Ζακύν-
θου. Δεύτερον, στην επιτροπή οι αρµοδιότητες περιγράφονται
ξεκάθαρα στον νόµο. Στην επιτροπή µετέχει ένα µέλος που υπο-
δεικνύεται από το Υπουργείο Τουρισµού, ενώ τα άλλα είναι φο-
ρείς της τοπικής αυτοδιοίκησης, Περιφέρειας Ιονίων Νήσων, ο
Δήµος Ζακύνθου, θεσµικοί φορείς του ιδιωτικού τοµέα, οι τοπικοί
σύλλογοι ξενοδόχων, το Επαγγελµατικό Επιµελητήριο Ζακύνθου.

Επιτυγχάνεται, λοιπόν, κύριε Βουλευτά, η µέγιστη συµπεριλη-
πτικότητα, αλλά και η διαφάνεια στη λήψη των αποφάσεων. Αυτά
τα λέω για να έχουµε µια γενικότερη εικόνα γι’ αυτόν που πιθα-
νότατα παρακολουθεί. Είµαι σίγουρη ότι το γνωρίζετε αυτό αν
έχετε µελετήσει τον νόµο και είµαι σίγουρη ότι το έχετε κάνει.

Πάµε, λοιπόν, στα επιµέρους ζητήµατα. Ρωτάτε ποιος αναθέ-
τει τις συµβάσεις. Σας απαντώ ευθέως. Παράγραφος 5 του άρ-
θρου 68 του νόµου. Τη διαβάζω κιόλας: «Για το χρονικό διάστηµα
µέχρι την 31η Οκτωβρίου του 2022 και µε σκοπό τη διενέργεια
των ενδεδειγµένων ενεργειών προστασίας του ναυαγίου του
προηγούµενου εδαφίου, η επιτροπή» -το επαναλαµβάνω- «η επι-
τροπή προβαίνει σε αναθέσεις σύµφωνα µε την περίπτωση γ’ της
παραγράφου 2 του άρθρου 32 του ν.4412/2016» -είναι ο γνωστός
νόµος των συµβάσεων- «κατά παρέκκλιση κάθε αντίθετης διάτα-
ξης της εθνικής νοµοθεσίας για έργα και µελέτες συντήρησης
της παραγράφου 5, καθώς και για τις υπηρεσίες φύλαξης και

ασφαλούς πρόσβασης της οριοθετηµένης ζώνης και οδών πρό-
σβασης σ’ αυτή. Οι συµβάσεις ανάθεσης µελετών και έργων για
τους σκοπούς του παρόντος υπογράφονται από τον Υπουργό
Τουρισµού και προβλέπουν όλους τους αναγκαίους όρους,
καθώς και στις επιτροπές παραλαβής των έργων και των µελε-
τών». Άρα καθαρή απάντηση στην πρώτη ερώτηση: αναθέτουσα
αρχή είναι η επιτροπή και κατόπιν ο Υπουργός έχει την αρµοδιό-
τητα υπογραφής της σύµβασης. 

Ερώτηµα δεύτερο που θέτετε: αν υπάρχουν αναθέσεις. Απα-
ντώ και πάλι: αναθέσεις υπάρχουν µόνο για τη φύλαξη. Είναι ήδη
γνωστή, έχει δηµοσιευτεί µετά από οµόφωνη απόφαση της επι-
τροπής. Αφορά, ούτως ή άλλως, την επιβεβληµένη ενέργεια για
τη φύλαξη, γιατί ούτε φύλαξη υπήρχε στο παρελθόν, για την
οποία προβλέπει ο νόµος µετά την απόφαση της επιτροπής.
Αφορούσε το διάστηµα από 19 Ιουλίου µέχρι και 12 Αυγούστου.
Έγινε µια παράταση µέχρι τις 15 Αυγούστου χωρίς επιβάρυνση
για τη συγκεκριµένη παράταση και υπήρξε και η συνέχιση αυτής
για µεγαλύτερο διάστηµα, δηλαδή από 16 Αυγούστου, την επο-
µένη της λήξης της παράτασης, µέχρι την προθεσµία που ορίζει
ο νόµος, δηλαδή την 31η Οκτωβρίου του 2022.

Αυτές, λοιπόν, είναι δηµοσιευµένες στο διαδίκτυο ως αναρτη-
τέες πράξεις, όµως τις καταθέτω και εδώ. Έχω και την πρό-
σκληση για την απευθείας ανάθεση. Έχω και τις σχετικές από 19
Ιουλίου, 12 Αυγούστου και 16 Αυγούστου υπουργικές αποφάσεις
στις συναφείς προσκλήσεις.

(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Τουρισµού κ. Σοφία Ζαχα-
ράκη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ως προς τις υπόλοιπες εργασίες που αναφέρετε σήµερα στην
ελληνική Βουλή και σε αντίθεση προς αυτά τα οποία αναφέρον-
ται στην ερώτηση, δεν υπάρχουν αναθέσεις, κύριε Αρσένη, δεν
έχουν γίνει άλλες. Αντιλαµβάνεστε ότι εκτεταµένες εργασίες δεν
µπορούν να γίνουν στην κορύφωση της τουριστικής περιόδου µε
πλήθος κόσµου να επισκέπτεται το ναυάγιο. Αυτό που έγινε είναι
αυτό που αναφέραµε. Υπήρξε µέριµνα για τη φύλαξη µέσω της
ανάθεσης που έγινε, όπως προβλέπει ο νόµος, µε την πρόσκλη-
ση, µε την κλήση των ενδιαφεροµένων εταιρειών φύλαξης για
την άµεση αποτροπή του οποιουδήποτε περιστατικού.

Έπονται οι εργασίες περίφραξης, διαµόρφωσης των περιπά-
των και βεβαίως συντήρησης του ίδιου του ναυαγίου, οι οποίες
βάσει του νοµικού πλαισίου θα ανατεθούν το επόµενο χρονικό
διάστηµα ακριβώς όπως ορίζει ο νόµος. Και, βεβαίως, όπως είναι
αντιληπτό -γι’ αυτό έλεγα ότι παρέλκει το τρίτο ερώτηµα- δεν
υπάρχουν µελετητές ή ανάδοχοι των εταιρειών που αυτή τη
στιγµή να εκτελούν κάποια σύµβαση, όπως είπατε στην ερώτησή
σας, δεν υπάρχουν αναθέσεις, άρα δεν τίθεται τέτοιο ζήτηµα.
Τώρα το ποιοι θα είναι οι µελετητές και οι ανάδοχοι θα µας το
πει η επιτροπή, ακριβώς όπως ορίζει ο νόµος. Στην επιτροπή, εί-
παµε ξανά, υπάρχει µόνο ένα µέλος του Υπουργείου Τουρισµού.

Και µια κουβέντα για τον αξιότιµο και αξιοσέβαστο κ. Λέκκα
που, ούτως ή άλλως, αναφέρεται στην ερώτησή σας. Έγινε γνω-
στό και µε το δελτίο Τύπου το οποίο βγήκε από το Υπουργείο
µας χθες ότι στη συνεδρίαση, η οποία διεξήχθη χθες, ο κ. Λέκκας
ήταν παρών. Άκουσε η επιτροπή τον κ. Λέκκα. Έθεσε ερωτήσεις
που ήταν πολύ σηµαντικές και βέβαια η άποψή του κατατέθηκε
πλήρως. Μάλιστα, αν δεν κάνω λάθος, στην επιτροπή ήταν και ο
δήµαρχος. Είναι πολύ σηµαντικό, όπως σας είπα, η παρουσία και
είναι και εκ του νόµου ορισµένη η παρουσία της τοπικής αυτοδι-
οίκησης. Έχει τη θεσµική ιδιότητα ως Πρόεδρος του ΟΑΣΠ,
όπως ήδη αναφέρατε και έχει και την ιδιαίτερη ενασχόληση µε
το ναυάγιο, άρα οι απόψεις του λαµβάνονται ιδιαίτερα σοβαρά,
όπως υποδεικνύει και η χθεσινή ακρόαση στην επιτροπή.

Για το σύνολο των εργασιών όπως, ούτως ή άλλως, έχει δη-
λώσει και ο Υπουργός, ο Βασίλης Κικίλιας, η χρηµατοδότηση
2.700.000 ευρώ έχει ήδη εξασφαλιστεί από το Υπουργείο Οικο-
νοµικών.

Αυτό το οποίο δεν καταλαβαίνω -το αφήνω στην κρίση των πο-
λιτών- το ότι συστήσαµε την επιτροπή προστασίας του ναυαγίου,
το ότι προχωρήσαµε στην πρώτη σύµβαση για την προστασία
και την φύλαξη και ότι θα προχωρήσουµε ακριβώς όπως ορίζει
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ο νόµος και η επιτροπή και βέβαια λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις από-
ψεις των εµπειρογνωµόνων µπορεί να τεθεί αυτή τη στιγµή ως
αντικείµενο πολιτικής αντιπαράθεσης και αφορµή µοµφής.

Νοµίζω δε ότι δεν χρειάζεται αντιπολίτευση για όλα τα θέµατα,
αλλά αυτή είναι προσωπική άποψη. Αν µη τι άλλο χρειάζονται
όµως θετικές και παραγωγικές προτάσεις. Είµαστε θετικά δια-
κείµενοι ως Υπουργείο αυτές να τις λάβουµε όλες υπ’ όψιν. Αυτό
το οποίο δεν είµαστε όµως πρόθυµοι είναι να απαντάµε σε εικα-
σίες. Σίγουρα, όµως, στον κοινοβουλευτικό έλεγχο οφείλουµε να
το κάνουµε, όπως κάνουµε σήµερα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ, κυρία Υφυ-

πουργέ.
Κύριε Αρσένη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Ζαχαράκη, εδώ πέρα δεν έχουµε µια άγνωστη παραλία

και έναν γνωστό τουριστικό προορισµό µόνο. Έχουµε το 15%
της Ζακύνθου, δεκατεσσερισήµισι χιλιάδες στρέµµατα, τα οποία
ανήκαν στο δηµόσιο, στον δήµο, σε µοναστήρια και σε οκτακό-
σιους ανθρώπους εκεί πέρα στα ορεινά της Ζακύνθου. Αυτοί οι
άνθρωποι µια µέρα ξύπνησαν και πήγαν στα χωράφια τους τα
πατρογονικά, στα αµπέλια τους ή οτιδήποτε και τους είπαν: «Γεια
σας, δεν είναι δικά σας πλέον. Τα πούλησε κάποιος». Έρχεται το
Συµβούλιο Πληµµελειοδικών, έρχεται πλέον εισαγγελέας και µας
λέει ότι όλα αυτά είναι απάτη. Το Πληµµελειοδικών µάς λέει ότι
είναι απάτη. Ο εισαγγελέας κινεί τυπικές διαδικασίες για όλους
τους εµπλεκόµενους στην αγοροπωλησία.

Για το ελληνικό δηµόσιο και την Κυβέρνησή σας αυτό το 15%
της Ζακύνθου που βρίσκεται στην καρδιά του το ναυάγιο της Ζα-
κύνθου και προφανώς είναι ο στόχος του, αυτή τη στιγµή ανήκει
στον Εµίρη του Κατάρ που επισκέφθηκε και συναντήθηκε µε τον
κ. Μητσοτάκη στις 22 Αυγούστου, πριν από δύο εβδοµάδες.
Οπότε οποιοδήποτε έργο γίνεται -συµπεριλαµβανοµένων των
δρόµων που ετοιµάζετε εκεί πέρα µε έναν δασικό δρόµο, τον
οποίο τον κάνετε τύπου «Α» λες και συνδέει µε εθνική οδό- θα
ανήκει επίσης µε βάση τους δικούς σας νόµους και αποφάσεις
στον Εµίρη του Κατάρ. Αυτά τα 2,7 εκατοµµύρια ευρώ θα πάνε
στον Εµίρη του Κατάρ.

Εδώ συνίσταται το σκάνδαλο της επιτροπής, δηλαδή ότι αν
ήταν µια επιτροπή που αφορούσε δηµόσια γη, θα ήταν όλα καλά.
Εδώ πέρα πρόκειται για µια επιτροπή που αφορά στο 15% της
Ζακύνθου σε διεθνή ύδατα. Τα αναφέρω όλα αυτά επειδή για
σας είναι σηµαντικά. Τα αναφέρετε ως Κυβέρνηση, όχι προσω-
πικά εσείς, εσείς µιλάτε συνήθως µε ένα ήθος, αλλά ως Κυβέρ-
νηση. Υπάρχουν κορώνες πατριδοκαπηλίας οι οποίες προσπα-
θούν να διαµορφώσουν τη δηµόσια κοινή γνώµη.

Εδώ πέρα έχουµε τον Εµίρη του Κατάρ, στην ουσία βασικό συ-
νεργάτη του κ. Ερντογάν και του καθεστώτος Ερντογάν, να έχει
πάρει το 15% της Ζακύνθου, να το έχει πάρει από οκτακόσιους
ανθρώπους πολίτες και ίσως να δίνετε 2,7 εκατοµµύρια ευρώ,
πέρα από τις επιδοτήσεις που κάνετε στην ίδια εταιρεία του Εµίρη
-και θα το φέρουµε κοινοβουλευτικά κι αυτό, µε πάρα πολλούς
τρόπους σε πολλά άλλα µέρη-, την εταιρεία που η κυβέρνηση Σα-
µαρά - Βενιζέλου -η κυβέρνησή σας η προηγούµενη- παρακολου-
θούσε από ό,τι µαθαίνουµε µέσω ΕΥΠ για σύσταση εγκληµατικής
οργάνωσης. Σε αυτή την εταιρεία δώσατε τα χρήµατα.

Τι ακριβώς συµβαίνει; Τελικά είναι ή δεν είναι εγκληµατική ορ-
γάνωση αυτή η εταιρεία; Θα µας εξηγήσετε; Γιατί από τα δηµο-
σιεύµατα προκύπτει ότι την παρακολουθούσαν σαν να ήταν.
Μετά πώς της δίνετε χρηµατοδότηση; Πώς κάνετε 2,7 εκατοµ-
µύρια έργα εκεί; Τι ισχύει τελικά; Πότε κάποια εταιρεία γίνεται
εγκληµατική οργάνωση; Πότε φεύγει από τη λίστα και µε τι κρι-
τήρια; Αυτά θέλουµε να µας πείτε. Θέλουµε να µας εξηγήσετε
τελικά τι συµβαίνει στη Ζάκυνθο. Γιατί κοµµάτι της ιστορίας
αυτής είναι τα 2,7 εκατοµµύρια ευρώ που δίνετε αυτή τη στιγµή.
Να θυµίσουµε ότι η επιτροπή αυτή από τον κ. Θεοχάρη ήθελε να
περάσει ως «Ναυάγιο Α.Ε.», ως µια ιδιωτική εταιρεία που είχε δι-
καίωµα για να συντηρήσει το ναυάγιο, αυτό το πλοίο, από τη
σκουριά, να κάνει ολόκληρα ιδιωτικά χωριά και να κάνει απαλλο-

τρίωση χιλίων µέτρων σε όποιο βάθος θέλει. 
Στην ουσία, δηλαδή, η ανησυχία της τοπικής κοινής γνώµης

είναι ότι ετοιµάζετε ένα σχέδιο προκειµένου να φτάσει η περιοχή
αυτή στον Εµίρη του Κατάρ ακόµα κι αν καταδικαστεί η υπόθεση
στο δικαστήριο και διωχθούν όλοι οι εµπλεκόµενοι. Αυτή είναι η
ουσιαστική ανησυχία. Κι αυτό είναι το βασικό πολιτικό ερώτηµα
που θέλουµε να απαντήσετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κυρία Υφυπουργέ, έχετε
τον λόγο. 

ΣΟΦΙΑ ΖΑΧΑΡΑΚΗ (Υφυπουργός Τουρισµού): Κύριε Αρσένη,
σήµερα ήρθαµε εδώ και µιλάµε για κάτι πάρα πολύ συγκεκριµένο
ως προς τα επίκαιρα ζητήµατα, τα φλέγοντα ζητήµατα τα οποία
ετέθησαν µέσω της ερώτησής σας. 

Ρωτήσατε ακριβώς τι γίνεται µε τις αναθέσεις και δεν ίσχυε
αυτό το οποίο είπατε. Είπατε ότι υπάρχουν αναθέσεις 2,7 εκα-
τοµµυρίων ευρώ από µία επιτροπή η οποία συστάθηκε για να
προστατέψει το ναυάγιο. Υπάρχει µόνο µία ανάθεση στη σύµ-
βαση για το θέµα του καθαρισµού και της φύλαξης. Στις δεύτε-
ρες, τις επόµενες, θα ληφθεί υπ’ όψιν το θέµα της επιτροπής. Η
αποκλειστική ευθύνη και αρµοδιότητα είναι να ελέγξει πλήρως
το περιεχόµενο, να έρθει σε επαφή µε τους εµπειρογνώµονες
και να καταλήξει στο ζήτηµα των επόµενων συµβάσεων.

Όλα τα ερωτήµατα αυτή τη στιγµή έχουν απαντηθεί. Το Υ-
πουργείο Τουρισµού έχει ένα µέλος στην επιτροπή και η τοπική
αυτοδιοίκηση τον συµπεριληπτικό αριθµό. Δεν υπάρχουν εµίρη-
δες του Κατάρ ως προς αυτή την υπόθεση. Υπάρχουν όµως οι
άνθρωποι της Ζακύνθου οι οποίοι συµµετέχουν στην επιτροπή
και θα κάνουν µαζί µε το Υπουργείο Τουρισµού το καλύτερο έτσι
ώστε να διαφυλαχθεί αυτή η παραλία, που δεν είναι µια απλή πα-
ραλία. Και θα κάνουµε το καλύτερο ως Υπουργείο Τουρισµού
έτσι ώστε τα λάθη του παρελθόντος, η αδιαφορία αυτή τη στιγµή
να αποτραπεί και να κοιτάξουµε µε µια αισιοδοξία αυτό το µέρος,
το οποίο µπορεί να αποτελέσει, όπως είπα, ένα εξαιρετικό τοπό-
σηµο. Και είναι εξαιρετικό τοπόσηµο. Τηρείται η διαδικασία. Τη-
ρείται ο νόµος και στην ουσία αλλά και σε όλα τα υπόλοιπα τα
οποία απαντήθηκαν, κύριε Αρσένη, πλήρως και αναλυτικά. 

Το Υπουργείο Τουρισµού είναι στη διάθεσή σας και σε επόµε-
νες ερωτήσεις, γραπτές ή επίκαιρες. Θα είναι εδώ για να απαν-
τήσει. Επαναλαµβάνω για όποιον παρακολουθεί αυτή τη στιγµή
ότι νοµοθετήθηκε αυτή η επιτροπή για τη διαφύλαξη του ναυα-
γίου, υπάρχει συµπεριληπτικότητα ως προς τα µέλη τα οποία
συµµετέχουν -ένα από το Υπουργείο Τουρισµού, τα υπόλοιπα
από την τοπική αυτοδιοίκηση, τα υπόλοιπα από τους ιδιωτικούς
φορείς- η ανάθεση των συµβάσεων γίνονται ακριβώς σύµφωνα
µε τον νόµο. Οι υπόλοιπες δεν έχουν ανατεθεί ακόµα ενώ έτσι
διατείνεστε στην ερώτηση. Όλα αυτά προφανώς είναι και στο δη-
µόσιο έλεγχο αλλά κυρίως στη διαύγεια και τη διαφάνεια που
χρειάζεται η συγκεκριµένη υπόθεση. Τα υπόλοιπα τα λέµε σε
επόµενες κοινοβουλευτικές διαδικασίες. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Σας ευχαριστώ και τους

δύο.
Είναι ένα ζήτηµα που φαντάζοµαι ότι ο κ. Αρσένης θα συνεχί-

σει να παρακολουθεί. Η κυρία Υφυπουργός οφείλει να το παρα-
κολουθεί. Ελπίζω να λύθηκαν κι άλλα ζητήµατα, όπως ποιος έχει
την καθαριότητα του χώρου. Το καλοκαίρι έγινε ολόκληρη ιστο-
ρία για το αν την έχει ο δήµαρχος, αν την έχει το Υπουργείο, αν
την έχει η επιτροπή. Είναι ζητήµατα τα οποία τελικά είναι µικρά
αλλά γίνονται µεγάλα και µε µια έννοια δυσφηµούν τη χώρα µας.
Ο τουρισµός είναι ίσως η πιο βαριά µας βιοµηχανία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Με τη συναίνεση του Σώ-

µατος και ώρα 10.34’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα 12 Σε-
πτεµβρίου 2022 και ώρα 17.00’, µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                               ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


